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  תודה מראש!!!

     חלישות הדעת שסביב ההספדים,אודות  "...ביום ההוא יגדל המספד"
נמצאים אנו בימי השבעה על גדול הדור שנלקח מאיתנו בפתאומיות... עדיין ההלם גדול והדברים בראש לא מסודרים.. 

 להוציא את המילים זכר צדיק לברכה על צדיק שכ"כ גדלנו על הליכותיו  קשה
 אבל ברצוני לעורר נקודה חשובה שנחוצה דווקא לימים אלו שכולנו עסוקים בהספדו של צדיק... 

ציף אצלי מבוכה ישנה שמסתמא אני לא הבן היחיד שמרגיש ובכן: כל השיח וההספדים על מרן ר' חיים זצוק"ל מ 
תיארו לי על הבקיאות המבעיתה של ר' חיים בתורה...  ישי עם התיאורים המסמרי שיער שתמידש לי קושי אככה... י

הרי תמיד כשסיפרו לי את זה הרגשתי שמוצצים לי את הדם... הרגשתי כאילו זורים לי מלח על הפצעים ובכוונה... 
ישיבה... יש זו הרי שאיפת חייו של כל אברך וכל בחור  מי לא היה רוצה להיות בקי בכל התורה כולה כמו ר' חיים? בינינו...

הם היו מייחלים ומתחננים וכוספים שיהיה להם לפחות קצת מהיקף  ...זה ציפור נפשם מאיתנו שהשאיפות האלו
 ובכל זאת לא זכו...הבקיאות והשליטה של מרן זיע"א בכל מכמני התורה... 

מה שאני ואתה הינו מממממתים שיהיה לנו.. -חיים ולומר עליו שהוא זכה למה העניין להספיד את ר'  ...נו... אז אם ככה
  לא זכינו והוא כן?? בשביל מה מספרים לי את זה??תכל'ס ואנחנו 

של ר' חיים... על כיבוד ומורא אב המופלג שהיה לו... על קימת חצות  המופלג מילא כשמספרים לי על הדקדוק בהלכה
ועל זה שהוא היה מתפלל "קצת לפני" סוף זמן תפילה...  בחשיבות העניין( נוראות מפליג )כפי שהראשית חכמהמידי לילה 

בסיידר... פה בהחלט יש לי מה לשמוע!!! כאן מדברים על משהו שברמה העקרונית גם אני יכול לעשות כמותו... רק אני 
ונותנים לי מושגים תובעניים לאיפה  כעת הספדים שמכים על קדקודי ... ובשביל זה נערכיםעמל ועשה עצלן... והוא כן
 עם שאיפות...  מחזק אותי ואני יוצאבהחלט יכול להגיע בעמל ויגיעה... וזה  עבד ה' אמיתי

אבל כשמדברים איתי על הבקיאות וההיקף שהיה למרן זיע"א בתורה... מה רוצים שאני אעשה עם הנתון הזה?? מה... 
 עצומה גאונות מה יש לי מסיפורים עליניים... נו... מה יש לי מזה??? או לי הערוצים שיצאו לי העיניים?? אז יופי... יצ

 שלא זכיתי למתנה הזו???? בתורה
זה קצת פחות  )אמנםואתה יודע מה... גם בייחס להתמדה המופלגת שהייתה לר' חיים... גם בזה יש לי די חלישות הדעת... 

אני לא יכול להיות מתמיד כמו ר' חיים!!!  בעיקר עבודה ועמל( התמדה זה ... ואילומתנה מגדלות בתורה... סו"ס גדלות בתורה זה יותר כואב
 לא יכול!! אז כשמספרים לי את כל הסיפורים האלו שאני פשוט לא אוחז שם... מה רוצים שאני אעשה עם זה?? 

 בקיצור: אני חותר כאן לשאלה אחת מהותית... קצר ולעניין:

 על מה לדבר?? האם יש על מה לדבר או אין
זה משהו שיש לי מה לעשות איתו או... או זה סוג  משהו ששייך אלי או לא??האם הגדלות בתורה שהייתה לר' חיים זה 

אם זה אכן מתנת שמים... אז אנא מכם.. תפסיקו להציק  ומעתה: של מתנת שמים שאין לך רשות אלא לראותם בלבד...
בקיצור: האם יש  יפור על הגדלות של מרן בתורה ולזרות לי מלח על הפצעים... לי... תפסיקו לספר לי עוד סיפור ועוד ס

סיכוי שאני אהיה מתמיד כמו ר' חיים או שזה סוג של חלון ראווה... ש... שהיה לנו אחד כזה ואיננו כי לקח אותו 
חילו לבכות בכי תמרורים... אלוקים?? אני לא צריך לספר לך... רק עכשיו היה פורים... כל הבחורי ישיבות שהשתכרו והת

מה הם בכו???? הם בכו שהם רוצים להיות מתמידים כמו ר' חיים... ולזכור את כל התורה כולה כמו ר' חיים... אז מה 
האם יש על  בקיצור: הארכתי בדברים בשביל לחדד את השאלה: העניין להגיד להם... הנה... ר' חיים היה כזה ואתם לא..

כעת קצר ולעניין: האם המושגים האלו שייכים אלי ה לדבר?? אנחנו עומדים כעת בימי השבעה... ומה לדבר או אין על מ
 שאיפה שיש על מה לדבר....? יש לאן לחתור?? חיים זה שם של תמונה בסלון או גם שם של ? האם ר'או לא

 והתשובה היא: כן!!! בפירוש כן!!! יש על מה לדבר!!!  
מתעללים בנו בימים אלו ומספרים לנו על עוד ש היחידה זו הסיבה תרגע... דבר ראשון והיות ויש על מה לדבר... אז

לא מחפשים להוציא לי את העיניים... לא!!  ...חלילהסיפור ועוד המחשה על ההיקף העצום שהיה לר' חיים בתורה... ו
נו... איך?? איך !! ! זה קיים אצליכי זה שייך אלי! תחיל להפשיל שרוולים ולצאת לדרך...א גם שאני רוצים לדרבן אותי

  באמת?? זו שאלת המיליון...

 אז כאן יש נקודה שמאוד חשוב להבהיר אותה:
-שלו...  אלא ב שכבר הייתה בייחס לידיעת התורה העצומה לא דווקא הגדלות העצומה של מרן זיע"א בתורה... זה

יקר הגדלות!! שם הסיפור הגדול! כי שוב... כפי שם נמצאת הגדלות!! לשם מתנקז ע איך!!!! איך הוא הגיע לזה!!!
שהזכרתי... הידיעת התורה העצומה שהייתה לר' חיים... זה... זה בעיקר כיף!!! כיף לו... הלוואי עלי... זה כבר לא כ"כ 

כי  הסיבה שקוראים לזה גדלות  רק מה? זה יותר איכות חיים מאשר צדקות... גדלות... זה יותר עשירות מאשר גדלות...
ובזה אנחנו אמורים להתמקד... האמת היא שתוך כדי שאני כותב את  !!וזו התכנית העבודה להגיע לזה!!!! זה הסיפור

אבל לא!!! כמה שזה  המשפטים האחרונים אני חושב לעצמי... רגע... בעצם מה באתי לומר?? בעצם... מי חשב אחרת?? 
בשבועות  במו עיניך טועים בזה... והההראיה... שאתה תראה נראה לך מובן מאליו... למרבה האבסורד כמעט כולנו

הקרובים איך שכולם ידברו על הבקיאות העצומה שהייתה למרן זיע"א וכמעט אף אחד לא יתעסק בשאלה הבסיסית 
כשידברו יותר מידי על הגאונות שלו בתורה זה יטעה אותנו לחשוב  כך שבאמת זה מטעה!!!איך הוא הגיע לזה!!! 

  וזה לא נכון!!!! כי שוב... היא עצם הידיעת התורה... שהגדלות
 בגיליון זה... 6ההמשך בעמוד 
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 וכאן המקום לזכור את שני העוזרים הנאמנים של מרן זיע"א...

בימים אלו שאנו מנסים לאחוז בשולי גלימתו של מרן ר' חיים זיע"א... צריך לדעת בין הייתר שיש כלל 
משהו שהוא די גדול עלינו... והיות "תפסת מרובה לא תפסת.."!!! סו"ס היקף גדלותו של מרן זיע"א זה 

וסו"ס צריך להתאמץ לקחת משהו... אז על הדרך מומלץ במקביל לתפוס כל מיני פינות ונישות שבהם יותר 
קל לנו להיאחז... ולכן הקדשתי טור אחד להזכיר ולהכיר בשני עוזרים נאמנים שהיו למרן זיע"א ששיעור 

 קומתו של מרן זיע"א נזקפת לזכותם... 

שב"ק הראשון הוא לא פחות ולא יותר הרבנית זצ"ל!!! כן... צריך לדעת שלמרן זיע"א היתה אשה גדולה המ
שבלעדיה הוא לא היה מגיע לאן שהוא הגיע!! היתה לו אשת חבר שסיפקה בפניו את כל הנתונים וכל 

זוכר כעת לדבר  האפשרויות לצמוח גדול בתורה... אז נכון... היא אמנם נפטרה לפני עשר וחצי שנים ומי
עליה... אבל דווקא בגלל שכעת כולם מדברים על מרן ר' חיים וזה קצת גדול עלינו... דווקא עכשיו זה הזמן 
להיזכר שהוא לא היה יחיד בזירה!!! כבר עשר שנים שמחכה לו שם בשמים אותה אשת חבר שהולכת 

מסתפק איך אפשר לעשות עסק יששכר וזבולון הרי  )עד כדי כך שמרן חיד"א שווה בשווה!!!לחלוק איתו את כל הזכויות 

אז האם אנחנו יכולים לצמוח מרן ר' חיים?? אני לא  האשה כבר לקחה חצי... אבל זה בסדר... הנושא בסוף מטופל...(
ולהן יש יודע... אבל מה שבטוח... יש היום בנות ישראל צדקניות שיש להם נכונות להקים בית של תורה... 

ת זה בגדול!!! הם רק צריכות קצת לחדד את העמדה שלהם ולהפנים שאם רוצים להצמיח יש א את זה!!!
בעל תלמיד חכם שכזה... צריך נכונות והתמסרות לתת לה' בית!!! אי אפשר לפסוח על שני הסעיפים... אי 

תדע אפשר גם וגם... כמובן שבת ישראל שתכריז שהיא לא בנויה לזה זכותה המלאה... אבל מי שכן רוצה ש
 שאין דברי תורה מתקיימים במי שמתרפה עליהם אלא במי שממית עצמו עליהם... 

לא תמיד זה היה כבוד להיות אשתו של ר' חיים קנייבסקי... באותו דור מי שלא יצא לעבוד לפרנסתו הוא 
סרים היה נראה בן אדם לא מן הישוב... אז נכון שבדורנו זה נראה אחרת... אבל יש דברים אחרים... לא ח

שגעונות שהבחור השפיץ שעטוף בצלופן שיצא מהישיבה הכי הכי... לא תמיד זה מוכיח את עצמו ביום 
שאחרי... מי שבאמת משתוקקת להקים בית של תורה צריכה טוב טוב לבדוק האם מיודעינו מצא את עצמו 

שום התמודדויות לבד מול הדף גמ' והמשיך ללמוד או שהוא יודע ללמוד רק עם אוירה חברתית וכשאין 
ברקע... ואפשר להאריך בזה הרבה... מה שבטוח: בת ישראל שרוצה בן עליה... לא מספיק שהיום הוא נראה 

 ---מרשים ועומד בקריטוריונים החברתיים... יש דברים שהם יותר חשובים ליום שאחרי... 

 עד כאן דברתי על המשב"ק הראשון שהצמיח את מרן זיע"א!!! 

הדמות השניה שאישיותו של מרן זיע"א נזקפת אליו... ובכן: להוי ידוע לך שמרן ר' חיים לא עכשיו נדבר על 
 היה יתום!! היה לו אבא גדול גדול!!! תנחש מי היה אבא שלו???

איפה... הסטייפלר זה משהו טרי... הסטייפלר  גם לא...אולי מרן הסטייפלר?  לא!!!מרן בעל הקהילות יעקב?? 
שנים ויותר... אני מדבר על אבא  59שנים... אני מדבר איתך כאן על סיפור שלפני  83פני היה חי איתנו עד ל

של ר' חיים קנייבסקי!!! אבא של ר' חיים קנייבסקי זה אברך צעיר ממש בגיל שלנו שהוא עדיין לא היה 
מדבר עליך...  רבינו בעל הקהילות יעקב... הוא עדיין לא היה בשיעור קומה של מרן הסטייפלר... כן... אני

אותו ר' יעקב ישראל היה מופלג  והאברך הצעיר הזה היה קדוש!!!!אתה בחור יקר שעוד רגע מתחתן... 
ר' חיים צמח גדול לא בגלל  ושם!!! שם נולד ר' חיים...בקדושת יסוד וביראת שמים צרופה של נובהרדוק!! 

למידי חכמים לא כ"כ מצוי שיצאו מבניהם שאבא שלו היה גדול הדור... אדרבה... דווקא מקובלנו מחז"ל שת
תלמידי חכמים... ובאמת התופעה הזו שר' חיים היה גדול הדור בין גדול הדור זה תופעה לא כ"כ מצויה... 
ולמה באמת?? כי זה ר' חיים יצא גדול זה לא בגלל ה"קהילות יעקב" שאבא שלו חיבר במשך השנים... אלא 

 בגלל מה???
של אבא שלו בגיל של רתיחת הדמים!! בגלל קדושת יסוד שהייתה לאבא שלו  בגלל העיניים הקדושות

 ברוסיה הסובייטית... ומי ששומר על קדושה בכזה גיל... זוכה לבנים קדושים!!!

אז הנה לך בחור יקר... האם יש סיכוי שאתה בעצמך תגדל ר' חיים?? אני לא יודע... אבל לזכות להיות אבא 
אז תדע לך כמו ר' חיים??  בן גדול בתורהבינינו... אני שואל אותך: האם מתחשק לי  של ר' חיים זה עכשיו!!!

זה מסוג הנושאים שכואב לדבר עליהם בגיל יותר מתבגר... כי זה כבר לאחר מעשה... יש  שזה עכשיו!!
דברים ששייכים לקדושה של הגיל שלך!!! איך שיוסף הצדיק מתנהג במצרים בשכבת הגיל שבין שבע 

לשלושים שתים ככה יראו מנשה ואפריים שכל אבא מברך את בנו ישימך אלוקים כאפרים ומנשה...  עשרה
תנסה רגע להיכנס לראש שלך בתור אדם נשוי... היית רוצה שהאיציק שלך  מוטי היקר בן התשע עשרה:

כמו בן של יגדל ויפרח ויצמח לגדול בתורה!!! ואנשים יצביעו לילדים שלהם ויגידו להם תהיו כמוהו... 
מוטי... אתה רוצה ילד כמו ר' חיים?? עכשיו זה הזמן!!! זה תלוי בעיניים הנקיות שלך ובעמידה בניסיונות 

 שלך כעת!!! 
אני רוצה שתבין: יש נשמה אלוקית ויש נפש חיונית!!! הנשמה האלוקית מגיעה מהשמים.. אבל הנפש 

בא ואמא... זה תלוי ברמה הרוחנית של האבא... החיונית זה כבר הטבע והתכונות וזה כבר משהו שתלוי בא
וכשהאבא הוא עיר וקדיש ר' יעקב ישראל... אז הנפש החיונית של הבן שלו... זה נפש מרוממת שמצד עצם 

)אה... למה אני ואתה לא זכינו לזה? יש כל מיני חשבונות שמים... יש טבעו הוא מרומם ומוכשר לקדושה יותר מאחרים... 

אבל איזה נפש חיונית תהיה לילד שלך??  שלהם זה לאפוכה חשוכא לנהורא... עזוב.. לא על רגל אחת(כאלו שהתפקיד 
האם הראש שלו יהיה נמצא בכל מיני........ או שהראש שלו ישוטט בתוספתא ובספרי... זה אתה תקבע!!! 

נפש החיונית של ר' ועכשיו!!! לא יעזור שר' יעקב ישראל יום אחד יצמח לרבינו בעל הקהילות יעקב... ה
     בגיל עשרים... חיים תלויה ברמה הרוחנית של אבא שלו 

אז הנה לך עוד עקיפה... נכון שבימים אלו צריך להיאחז בשולי גלימתו של מרן זיע"א... אבל לגדול כמוהו 
עזוב  זה סיפור של שנים וגם עבודת חיים בלתי פוסקת... אני כעת מדבר על משהו מאוד ענייני וממוקד!!!

 כעת אותך... אתה רוצה לזכות לבן כמו ר' חיים??
זה קורה עכשיו!!!! לצמוח אתה כמו ר' חיים זה סיפור של שנים... אבל להעמיד בן כמו ר' חיים... זה עניין 
של כאן ועכשיו!!! אני ממליץ לחשוב על זה... כי ברגע של ניסיון... ברגע של דחפים אפלים... אחד הדברים 

ם אותי... מה... היית רוצה שהילד שלך יהיה גם כזה?? שזה מה שיעמוד לו בראש?? לא!! שהכי תופסי
 אבאלע... לא!!! אז מה כן היית רוצה שיהיה בראש של הילד שלך?? יבמות... נכון?? אז קדימה... רוץ ליבמות...   

 

הידעת כי היום ה' אלוקיך לוקח את 
 ? ! ?אדוניך מעל ראשיך...

השאלה הזו שאלו בני הנביאים את אלישע... והוא  את
וא ידע והתכונן לזה, ענה להם ידעתי, החשו... ולמרות שה

הוא זעק אבי אבי רכב ישראל  אבל כשזה לפתע קרה,
אנחנו שממש ממש לא ידענו... היה . מה נאמר ופרשיו..

לנו פורים שמח... גם פורים דפרזים וגם דמוקפין... 
כשחזרתי  בשעת גילופין..... ואז כרתי לי כהוגן.תהש

ואז שוב מהמקווה בערב שבת עם חשיכה כולי מתנדנד... 
 די והותר איתו תיהתרועעגשתי את אותו שיכור שכבר פ

 הסעודה..  לאורך
: שמעת ש... ש... מרן ר' מרחוק קרא לי לפתע ואז הוא

!!! חיים קנייבסקי נפטר?? התמלאתי עליו בחמת זעם
כל הבדיחות??? השתקתי  מרו לךמה... כבר באמת נג

אותו בנזיפה... אמרתי לו: את זה לא אומרים אפילו 
 בצחוק... 

שמעי זאת  -והנה חלפו להם כמה שעות... והתברר שאכן
עניה ושכורת ולא מיין השליכי תופייך, קרחי נא וגוזי 
והשחיתי אפייך שאי על שפיים קינה וסובי אגפייך, ככה 

 ... מארצנו כי נשבה ארון ה'בכזו פתאומיות גלה כבוד 
--- 

... מרן תחושת יתמות עמוקה באופן יוצא דופן ישנה
זיע"א היה קרן אורה שנשא על לבו את כל הצרות 

שברון  ספג כ"כזה בית ש והמעוקות של כלל ישראל...
כל צרה  וגם שמחות... של יהודים.. הרבה צרות לב... כ"כ

ולך לר' חיים...  כולם ידעו שיש כתובת... אני הוכל דאגה 
ואח"כ חוזרים עם חיוך גדול הלכתי לר' חיים והוא בירך 

פניה  מכאן ואילך ברכה והצלחה או אמר כך וכך ו... וזהו...
ומעתה: לאן!! לאן נישא את עינינו... לא היו לה עוד... 

אבל הרבה מעות יש לנו ואין לנו יותר שולחני לרצותן... 
החלל שנפער כעת  צריך לדעת שעיקר האבידה היא על

 בהשגת התורה!!!
התורה הקדושה מחזרת על האכסניה שלה... התורה  
ממשיכה להגיע גם עכשיו לבית האהוב.. ורוצה להמשיך 
לשמוע את הדפים המוכרים שמרן זיע"א אמור ללמוד 
בתאריך הזה לקראת הסיום בערב פסח... והנה לא!!! 

מי תורה תורה חוגרת שק ומתפלשת לעפרים... איפה 
שהיה נאמן אלי... לשקוד על דלתותי יום יום לשמור 
מזוזת פתחי...?? מה יהיה?? פסח מתקרב ומרן כבר 

אבל יחיד עשי לך תורה  ??כמה ימים לא אוחז בקצב
 הקדושה... 

 בחודש העיבור!!! מרן נסתלק בחודש מאוד חשוב!!! 
כידוע: חודש העיבור אצל מרן זיע"א היה תמיד חודש 

שורות טובות לשוחרי התורה... מה יש?? שמביא איתו ב
בכל שנה היה לר' חיים סדרים צפופים והוא לא מצא זמן 
לכתוב חיבורים... אבל פעם בשלוש שנים היה לו חודש 
אחד רזרבי!!!! חודש העיבור!! ובחודש הזה הוא היה 

 מתפנה לכתוב עוד חיבור ועוד חיבור... 
יע חודש והשנה הנה... סו"ס הגיע שנה מעוברת.. הג

העיבור ואנחנו כבר מחכים ומצפים איזה חיבור יצא 
השנה... והנה מי חלם שהחיבור שהשנה יצא לעולם 
בחודש העיבור זה יהיה ספר תורה שנשרף?? מי האמין 

 שהשנה הספר יהיה בגדר "זה ספר תולדות אדם..."??
לא נותר לנו אלא להפטיר בקדיש הארוך שמרן זיע"א 

טוב... בקדיש שלא נזכה השנה  הכיר אותו יותר מידי
לשמוע בתענית בכורים... יתגדל ויתקדש שמיה רבה, 
בעלמא דהוא עתיד לאתחדתא ולמבני קרתא דירושלם 

ולמעקר פולחנא נוכראה מן  ולשכלל היכלא בגווא
מלכותיה ביקריה, בעגלא ובזמן וימליך קודשא  ...ארעא

מי )קריב... מי יודע אם אנחנו לא קרובים ממש ממש... 
יודע אם זה לא אותו מספד בירושלים שנרמז בדף ג' במגילה שמדבר 

ועל משיח  ...מחד ועל כבוד תורה דיחיד מאידך שושן פורים התאריך על
   (בן יוסף שנהרג וההספדים עליו..

נזכה שימשיך להיות מליץ יושר על כל כלל ישראל!!! 
נזכה לאסוף את עצמנו ולהתחזק בייתר שאת בקצות 

 דרכיו,



 

  

שלא נתעצל חלילה בהספדו של 
 חכם...

להגדיר את האבידה הגדולה... ניתן  אם נתיימר
נשיא  היהמרן ר' חיים קנייבסקי זצוק"ל לומר: ש

כידוע: מתוך הי"ב שבטים יש שבט  שבט לוי!!!
אחד ויחיד שנבחר להיות נושאי הארון.. שזה שבט 
לוי שהוא עמוד התורה ונשיא נשיאי הלוי בדורנו 

 ר' חיים קנייבסקי זצוק"ל... היה מרן 

נדושה ומדוקלמת די נשמעת על פניו ההגדרה הזו 
שצריך  עמוקה זו נקודהאבל לא!!!  וממוחזרת...

הדרך היחידה שמצאתי להגדיר להבין אותה ו
עד לפני ארבע שנים היו לנו  ובכן:אותה היא כך: 

שני גדולי עולם, אחד מרן הרב שטיינמן והשני היה 
ביניהם יחסי  יע"א.. כידוע היהמרן ר' חיים ז

אחד התבטא על השני ביטויים הערכה הדדיים... 
מבהילים... וזה לא סוד שהיה ביניהם הבדל!!! זה 

 היה שתי סגנונות שונים!!! 

ישיבות וכוללים, ונוסע  הרב שטיינמן היה פותח
ד קצהו כדי לזכות את הרבים... מקצה העולם וע

בר ולהקים עולה דלחזק יהודים ול שקראו לו איפה
מגיע ומדבר איפה שרק אפשר  של תורה הוא היה

לחזק יהודים... לעומת זאת מרן ר' חיים לא דיבר 
בשום מקום... וגם אם היה תקופה קצרה שהוא 
מסר שיעור... גם את זה הוא הפסיק משיקול דק 

)כך נאמר בלוויה של דקות ספורות של ביטול תורה... 

יינמן התעסק המון לעומת זאת הרב שט עצמה...(
עם קירוב רחוקים והוציא מזמנו שעות רבות 
בשביל הקירוב של לב לאחים... ואילו כשהגיע 
האסיפה השנתית של לב לאחים, הרב שטיינמן 
בעצמו ביקש שלא יקראו לר' חיים... למה?? כי ר' 
חיים הוא עמוד התורה!! הוא צריך לשבת וללמוד.. 

א לא צריך רגע... ומה עם הרב שטיינמן?? הו
  אז זהו!!! שהעניין הוא כך:ללמוד?? 

! ואילו מרן שבט לוי!!!מרן ר' חיים קנייבסקי היה 
 שבט יששכר!! בחינה של יותר הרב שטיינמן היה

לא פעם ששניהם... גם לוי וגם  הוזכר כאן ברכ
יששכר... שניהם מייצגים את התורה... אבל יש 

 : ביניהם מהותי הבדל

התורה ואילו לוי הוא  רה!!!מרביץ תויששכר הוא 
 בעצמה!! 

תורה!!! את אומרת ככה: לוי דבוק כל הזמן בז
ק בתורה הוא יושב ועוסדבוק באילנא דחיי!! 

ולומד ולומד ולומד... ואצלו זה מתחיל בתורה 
להיות תלמיד חכם...  הוא משתוקק ונגמר בתורה...

וזהו!!! זו בשביל מה?? בשביל להיות תלמיד חכם 
ת שנקרא עצם הדבקות הזוצמה!!  מטרה לכשע

היא התכלית ואין  תלמיד חכם שכל כולו תורה
  שלב נוסף...

יששכר הוא  לעומת זאת יששכר זה משהו אחר!!!
וריד, מנחית, מרביץ זה מלשון מ מרביץ תורה!!

 את התורה להמון ומנגיש מקרקע, בקיצור: מתרגם
ישראל... מרן הרב שטיינמן היה נשיא שבט יששכר 

הרב  הנהגת הכלל שלו( לא מדבר על האישיות, אלא על )אני
שטיינמן היה עסוק כל הזמן בהרבצת תורה, 

לפתוח עוד ישיבה ועוד כולל, לגייס כספים כדי 
חזיק עוד אברכים, הוא מסר נפש למען קירוב לה

הרבצת תורה!!! ואילו מרן ר' חיים  רחוקים... זו
, ספון באהלה של תורה באותה שעה, המשיך לשבת

תורה, זה לא התפקיד  הוא לא היה עסוק בהרבצת
וזה שתי שלו, הוא לוי!! הוא התורה בעצמה... 

 בחינות שצריך להכיר בהם!!!

---  

וכאן מגיע נושא מאוד כאוב... אשתדל להגיד את זה 
ל ושארוצה ל אני בצורה הכי עדינה שיכולה להיות...

שברגע הראשון היא תשמע לך מאוד  ...אותך שאלה
 את פועליו של הרב שטיינמן זצוק"ל ד מוזרה:מאו

פתח ישיבות וכוללים  כולם ידעו להעריך... כי הוא
והמוסדות שהוא הקים ים קרנה של תורה, והר

עד עצם היום הזה בחצרות  בבית ה' שתולים
אלוקינו יפריחו... אבל את פועליו של מרן ר' חיים 

מישהו יודע להעריך?? האם מישהו  האם ..קנייבסקי
 ר' חיים קנייבסקי? מרן גדלותו של העריך את

בכלל  מה אתה בטח לא מבין את השאלה שלי...
אז אני  ...העריך והוקיר את ר' חיים לאמי  ...השאלה

ושואל ותנסה להבין את השאלה שלי: חוזר שוב 
 הגדלות האמיתית העריך את האם מישהו באמת

 של ר' חיים?

את התורה של  העריכו שלא  ה ט ו ש פ יש לי הוכחה 
  !!!ר' חיים

כל המודעות ברחוב וכל  שנים וכמה במשך כמה
מידי יום בתמונות של ר'  מפוצצים היו העיתונים
המכנה המשותף בין ככככל מה היה וחיים... 
שהם הצליחו לבטל את ר' חיים  ???התמונות

מהלימוד!!! כל מי שהצליח להצטלם עם ר' חיים... 
 רצה להגיד בזה הכריז בזה?? מה הואמה הוא 

 גם אני הצלחתי להפסיק... ראו??? תבמילים אחרות
הארגון  כמובן בשביל אז את ר' חיים מהלימוד...

המוסדות המיוחדים  כמובן בשבילהקדוש שלי... 
היא להעביר  כמובן שכל הרעיון וכל המטרהששלי... 

סכים להוציא מזמנו אם ר' חיים הש חד ונוקב מסר
עד כמה הארגון הזה קדוש  הוכחה בשביל זה... זו

 וזה נכון!!... לו לתרום חשוב וחובה קדושה

תכל'ס... כולם היו עסוקים בלהראות שיש משהו 
שיותר חשוב מלימוד התורה של ר' חיים?? והם 
הצליחו... נו... ומה באמת עם הלימוד של ר' חיים?? 

 מי נשאר כן להעריך את הלימוד שלו בעצמו???

מרן ר' חיים היה אצלי ו זכיתי לפני שלוש שנים
בזכותו המאבק חת הבית בעצרת בחירות,ומת

זה נתון שכולם מודים בו... ברגע שר' נטו בזכותו!!! )הוכרע... 

ואני שואל אותך:  (...זה נהיה "מהלך שובר שיוויון הגיע חיים
זה כ"כ למה כשר' חיים הגיע לעצרת בחירות 

 ייםר' ח הזמן של כמה השפיע?? בגלל שכולם הבינו
ואם  יקר, וכמה כל דקה שלו מנוצלת לעסק התורה,

אז להגיע לכאן... בכל זאת הוא הוציא מזמנו בשביל 
אז   !!!ותחשוב כולם הפנימו עד כמה הבחירות

בשנים האחרונות,  המבצע הוכתר בהצלחה!!!! יופי...
הבחירות נהיו חשובות...  היו חשובים...כולם נ

 נהיו חשובות... ההתרמות המוסדות נהיו חשובים...
ר'  מרן תורה של הלימוד והיחיד שנותר מאחור זה

ברשימה  זה הדבר היחיד שנשאר אחרון !!!חיים
הוא הדבר הראיה שהההןסולם העדיפויות!!!! 

בשביל כל  היחיד שכולם יודעים שאפשר לבטל אותו
  ... דבר אחר

 את זה!! ני אמרתי את זה... המודעות זעקולא א
ועכשיו אני שוב אחזור על אותה  אתה חרש??? מה...

ששאלתי מקודם, ועכשיו אולי כן תבין את  שאלה
שלי: האם מישהו העריך באמת את ר' השאלה 

ר' של  האמיתית הגדלותש חיים?? הרי כולנו מבינים
עצרת בחירות, ולא קידום החיים קנייבסקי זה לא 

 אפיית מצות מכירות, ולא מגביות של צדקה ולא
תורה ותורה  ... ר' חיים זהלפני ר"ה ולא כוורות דבש

ותורה, ואני שואל: מישהו העריך את התורה של ר' 
 חיים??? מישהו ידע להעריך דקה של לימוד התורה

אני מעדיף להשאיר את השאלה בחלל של ר' חיים?? 
כעת צריך לסייג את הדברים עכשיו שוב...   העולם...

ן גם מה שהתחלתי... מרן הרב שטיינמ-ל ואני חוזר
 היה הולך לכל מקום... אבל זה היה מהלך אחר...

יזם  זה היה החלטה, הוא מרן הרב שטיינמן אצל
ביקורים... יזם הרבצת תורה, הוא בעצמו הלך בכל 
קצוות תבל כדי לחזק יהודים. כשהרב שטיינמן היה 

מהלך  ים היה פהמגיע לעצרת בחירות, ברוב המקר
בעצמו של השכנת שלום שהוא  ומחוכם מורכב

תימרן ויזם אותו!!! פה זה לא בעיה... כשהביאו את 
הרב שטיינמן לכל מקום בארץ ובעולם זה היה 

)אגב: כאן חשוב שוב להדגיש: הדברים ידועים לגיטימי... 

שמרן הרב שטיינמן היה מתמיד עצום לא פחות מר' חיים, רק 
בסוף ימיו הוא ראה כצורך השעה לצאת ולזכות את כלל ישראל... 

... ממילא כשאני אומר שהרב זה היה אצלו מהלך וגישה רשמיתו
שטיינמן זה בחינת יששכר, אני לא מדבר על האיש, אלא על 

באותם שנים  אותה ההנהגה הספציפית שאנחנו פגשנו

כי גם אם ככה זה  וכאן מתחיל הבלבול!!! (מסוימות
חיים היה אצל מרן הרב שטיינמן.. אבל אצל מרן ר' 

הרי ידעו שעניינו זה לא הרבצת  קנייבסקי כולם
הוא תורה  )עכ"פ לא בסגנון של מעמדות ואירועים( תורה...

פני יבר בדותורה ורק תורה!! הוא אף פעם לא 
הוא ספר תורה, הוא ארון הברית ומקומו  ... כיציבור

להיות ספון בקודש הקדשים... ואנחנו כל הזמן 
לנו  וכלי צנוע היהרצינו להוציא אותו מתלמודו... 

 ונתבזה בעווננו... 

ואנחנו עכשיו מחויבים בהספדו של חכם!! אנחנו 
אז מה אנחנו אמורים רוצים לא להתעצל בהספדו... 

שבזכותו הבחירות  ??בשבחו של צדיק להגיד
 בירושלים הוכרעו לצד מסוים?? שבזכותו יש לקופת

לא השבח זה לא!!! ?? חסד מסוימת יותר תרומות
 של ר' חיים!! 

 ההספד הגדול שיש לנו לומר על ר' חיים??  כן אז מה

שהוא היה דבוק בתורה יומם ולילה!!! הוא היה 
דבוק באילנא דחיי שזה היחוד הגדול ביותר שניתן 

והמחשבה וההרהור בד"ת  לבן תמותה להגיע אליו,
כולם מיוחדים ממש ביחוד גמור ברצון העליון ולא מרכבה 

ר הלכה עצמה.. הן הן לבד, כי הרצון העליון הוא הוא הדב
המשכת רצונו וחכמתו המיוחדות באין סוף ב"ה בתכלית 

ובאותה שעה שהאדם עוסק בד"ת הרי גם הנפש היחוד 
ולבושיה  מיוחדים ממש בא"ס וכל העולמות העליונים 
מקבלים חיותם מאור וחיות הנמשך מהתורה שהיא רצונו 

ק וחכמתו יתברך... ובזה יובן למה גדלה מאוד מעלת העס
בתורה יותר מכל המצוות ואפילו מתפילה שהיא יחוד כל 
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)תניא( הבנת את הציטוט הזה??? אני  העולמות
הבנתי בערך... מה שבטוח.. .את זה הפסדנו בשבוע 

וזה מה שאנחנו  האחרון!!! את זה ולא משהו אחר,
את הערכה  צריכים לקחת איתנו ממרן זיע"א

רה לתורה כמות שהיא!!! לזכור שיש עמוד התו
 שהוא תורה לשם תורה!! 

--- 

יש פה חשבון נפש אישי שאנחנו צריכים לעשות: 
במשך שנים ע"ג שנים נכנסנו לבית של ר' חיים 

... והרבה לפעמים זה היה מוצדקוהפרענו לו ללמוד, 
כמה אנשים הגיעו לר'  זה לא היה מוצדק...פעמים 

כמה  חיים בשביל שיהיה להם תמונה טובה איתו...
עים לר' חיים ולו בשביל הפרוטוקול... לסמן היו מגי

 וי על אחד האתרים שצריך לבקר בהם בבני ברק...
כולם ידענו להגיד בחצי חיוך שר' חיים אומר 

ואני שואל אותך: מישהו חשב על זה רגע בוע"ה... 
 שיושב כאן גדול הדור שהזמן שלו ??ברצינות

יקר!!!! התורה שלו חשובה בשמים לאין  באמת
לא משיב  ובמקום לסגור את הדלת... הוא !!ערוך!

מנסה לקצר כמה שאפשר ואומר ו פניהם ריקים
שירים...  אפילו בוע"ה ואנחנו צוחקים... עושים מזה

ה לא מסר ותכל'ס.. לא מבינים את המסר... ז
  חובבני!! זה לא בוע"ה..

יותר חשוב מתורתו של ר'  צומי שנהפך להיותזה 
 חיים!

שנהיו יותר חשובות זה מערכות בחירות 
 מההתמדה של ר' חיים!!

זה חלאקעס וכל מיני אירועים שונים ומגוונים 
שכולם חשובים יותר ודוחים את הלימוד של מרן ר' 

 אז להגיד חיים!!! לא זכינו והוא נלקח מאיתנו...
לא... עד כאן...  שהוא נלקח מאיתנו בגלל זה...
בטוח מה שאבל  אנחנו לא עורכי דין של הרבש"ע...

 אנשים שמה שחולף להם בלב זה שיש הרבה
 מהיום את שכלל ישראל איבד זה בימים אלו

ואת מעמד  אפיית מצותאת החלאקע והמעמדות 
ויש כאלו  הסיומים ומעמד תפילת השל"ה..

שחושבים שעם ישראל איבד הרבה תרומות 
פוטנציאליות לכל מיני ארגונים שכעת לא יוכלו 

כבר יים... ויש כאלו שלפרסם את תמונתו של ר' ח
בחירות מהרהרים בקול מי יודע מה יהיו תוצאות ה

אם אנחנו לא הבאות בלי נוכחותו של ר' חיים... ו
רוצים חלילה שיתרגש עלינו הר געש מעצלות 

בכל עוז  אנחנו צריכים להזדעק בהספדו של חכם..
 לא זה מה שהפסדנו!!!: ... רבותיולהכריז ותעצומות

השפויים  לזוטות... של מרן תולהסיט את גדלו די
התורה צריכים להקים קול  האחרונים שבתופסי

לא בשום  בתורה!!!!את גדול הדור  איבדנו בכי ונהי: 
 דבר אחר!!! 

הפסדנו את היחוד הגמור בין קוב"ה ושכנתיה 
שהיה דבוק  השלם בקדושת יוצרו שנעשה ע"י אדם

 בקדושה ובטהרה!!!  בתורה ללא היסח הדעת

זה היה תורה ותורה ותורה!!! ר' חיים הגין  ר' חיים
על כל הדור רק בתורתו שהוא ישב ולמד ולמד 
ולמד... לא במעמדי התפילות שהוקמו כל שני 

וגם אם היו ישועות רבות שיצאו וחמישי בביתו... 
מביתו זה לא בגלל התפילות שנערכו שם ולא בגלל 

 לקופת פלוני אלמוני... הישועות כן הגיעו מי שתרם
גדול בתורה וכל היום  שם שבאבל מקופיא!!! היות וי

אז כל העולם כולו ניזון בשבילו  ...דבוק באילנא דחיי
למי שלא  זה גם השפיע למי שתרם כמוועל הדרך 

תרם... כל דקה שמישהו הפריע לו מלימודו זה היה 
של הפסקת  מתקדמים כמו להפריע למאמצי תיווך

שעוסק בתורה  חת" וסיה לאוקריינה. כן.אש בין ר
עושה שלום בפמליא של מעלה ובפמליא של מטה... 

  !את זה הפסדנו!!

יש כאלו שיטענו לי וכבר טענו לא  :וכאן חשוב להבהיר
ר מר' חיים?? אם פעם... מה... אתה חושב שאתה מבין יות

ראה לנכון להפסיק מלימודו בשביל כל מיני דברים  ר' חיים
 פשוט אבל זהלא בסדר? אחרים... אז מי אתה שתגיד שזה 

כי ר' חיים היה עושה מה שצריך!! ואם יהודי  לא נכון!!!
מגיע ורוצה משהו... אז גם אם הוא רוצה צומי... יש מצוה 

לתת צומי... אבל מי יזם את המצוה הזו של נתינת  גם
 מצות ??? מי היה הגוזל שהזמין לר' חיים אתהצומי

אנשים  גם שני זה אנחנו!!! השילוח הקן הזה?? 
שמתקוטטים כמו ילדים והולכים לבית דין... בי"ד צריך 

 כי צריך!!! אבל מי החליט שצריך? סו"סלהזדקק אליהם 
בכל מיני  לזכות את ר' חיים אנחנו האובייקטים שדאגנו

... שיזכה למצוות... שלא רק ילמד.. אם היינו מצוות
של ר' חיים שימשיך  מחליטים שאנחנו צריכים את תורתו

ף . אתה מבין לבד שר' חיים לא היה רודת וללמודלשב
 אחרינו ואומר... לא... רציתי להגיד לכם בוע"ה... סו"ס

 זיכינו אותו במידת הסבלנות ועוד הרבה מצוותאנחנו 
להיעשות ע"י אחרים..." הוא נהג כפי שה'  ש"אינם יכולות

 ציוה אותו!! השאלה מה איתנו???

---  

 רים???תכל'ס: כלפי מה הדברים אמו

זה לא הזמן לעסוק בהלקאה עצמית ובמבט 
צריך לאחור... יש כאן משהו רלוונטי לכאן ועכשיו!!! 

לדעת שיש שני סוגים בתלמידי חכמים!!! יש בחינה 
של שבט יששכר, ויש בחינה של שבט לוי!!! אני יכול 

ככותב גיליון,  להעיד בנימה אישית: אני בתפקיד שלי
אני מרביץ תורה... אני מסווג לשבט יששכר...  אני

פחות זוכה לשבת וללמוד תורה לשם תורה ואני יותר 
 ויחלה עסוק בזיכוי הרבים... אשתי אמנם התפללה

לזכות בבעל ששייך לשבט לוי!!! אבל ה' רצה 
אחרת... ויש!!! יש כאלו שהתפקיד שלהם זה להיות 
מרביצי תורה... להתרים לתורה... ולגייס ולפעול 

לים ועוד ישיבות ועוד זיכוי הרבים ולפתוח עוד כול
צריך לדעת שיש כאלו שזכו  ושיעורי תורה... אבל!!!

להיות שבט לוי והם ארון הברית בעצמו!!! וצריך 
 לכבד את התורה שלהם ולא להפריע להם ללמוד...
וכמו שאשתי הבינה יום אחד שאני לא צריך להיות 

 ך!!!שהפו ככה יש כאלויששכר...  בחינה של לוי כי אני
להשאיר אותם לוי  יש כאלו שזכו להיות לוי!!! וצריך

כי זה ביטול  ואסור להפוך אותם בכח ליששכר
משגעים אותך ואתה האברך ששקוע בלימוד  !!!תורה

כל מיני  מביאים לךלצאת לקירוב רחוקים אז 
אבל  א נכנס לגמרי לשיקולים...... אז אני לציטוטים
הזמן דבוק  כל באמת שקוע בלימוד ואתה אם אתה

תתעקש להישאר דבוק  באילנא דחיי אל תכנע!!!
 תוך הכרה והערכה שהלימוד תורה שלךלתורה מ

אברהם אבינו צא ולמד מ) שווה יותר מקירוב רחוקים!!!

נתבע על זה שהוא עשה אנגריה בתלמיד חכמים... והשאלה ש
 אנגריהמה לו כן מותר לעשות זועקת: ואברהם אבינו בעצמו... ל

התשובה היא כנראה: שאברהם אבינו לפי בחינתו היה  ??מעצמו
צריך לעסוק בקירוב רחוקים, והיו שם בישיבה כאלו שהיו צריכים 
להישאר בבית המדרש, למרות שאדם הגדול בענקים אברהם 

נו... אז מי יחזיר את כל העולם  בכבודו ובעצמו יוצא(

בתשובה ומי יחזק את עם ישראל?? בשביל זה 
כן.. אתה האברך הזה    כר...יש את שבט ישש

 תדע לך שאני ש"לא עושה כלום" חוץ מללמוד...
עם העלונים  יהודיםזוכה כן לחזק הרבה אמנם 

שלי ובכל זאת אני ממוקם בספירה אחת 
יץ תורה ואילו אתה התורה כי אני מרב מתחתיך...

אתה לוי!!  כי אני בסה"כ הרגלים שלך!!! בעצמך!
 בחינת תפארת אתה עמודא דאמצעיתא!! אתה

והוד תרין , ואילו אני נצח שהיא עיקר בנין הגוף
הארון ואילו אתה הארון  את נושא .. אנישוקין

אני הרבה יותר מוכר ומפורסם ש נכון אזבעצמו... 
 ומוערך ממך... כי... כי אני הרבה יותר דומיננטי

!!! ם הם האבר הכי גדול ברמ"ח אבריםכן... הרגלי)!! ממך

... הם ונראית לעין פעולה מאוד מוחשית ותלועפכן... הרגלים 

 על אותו משקל: (מצעידות קדימה את כל הגוף..
יששכר עושה את העבודה היותר מונגשת 

הוא המשאית שמביאה את התורה  בשטח...

 אבל אתה הלב!!!! אתה אילנא דחיי... לעולם...
ואת הלב לא רואים כמו הרגלים... ממש לא!!! 

יף לא להרגיש ולא לראות... את הלב עדאדרבה... 
  )כשמתחילים להרגיש את הלב... זה סימן שהוא חולה...(

 למה אבל כן... גם את ר' חיים כולם העריכו...
?? כי הוא פעל ישועות... כי הוא כולם העריכו

מישהו  ??הגיע לבחירות... כי הוא בירך את הדבש
' חיים בגלל שהוא עוסק בתורה זכר להעריך את ר

 ? ??ללא הרף

זה כבר לב!!! זה כבר משהו הרבה יותר אמיתי... 
את זה אין מה להראות בעיתון... זה "משעמם" 

כמות  זה הזמן להעצים את עמוד התורהמידי.. 
   !!!! שהוא לעילוי נשמת עמוד התורה מרן ר' חיים

ומה אתה חושב... לא רק לוי צריך להתחזק... גם 
כל אלו היקרים... חברי  אני יששכר בעצמו!!!

זיכוי הרבים... ואז ב שעוסקים מבוקר עד ערב
הלימוד  של והעייפה מגיעה השעה הקבועה

מה שנקרא "מתי אעשה גם אנוכי  הפרטי שלי...
... כזו מבטלת לביתי..." ואז מגיעה מחשבה

עזוב... אין לי זמן לזה... אני יכול בזמן הזה לחזק 
 אחרים שילמדו יותר דפים... 

שהלימוד תורה  ר' חייםאבל לא!!! נלמד מ
האישי שלו היה שווה יותר משיעור 

הדף גמ' הפרטי שלי חשוב  בירושלמי!!!
לרבש"ע... ולא יעזור לי שאני אחזק את כל 

עצם הדף גמ' הפרטי שלי חשוב  עם ישראל...
כמובן בכל דבר יש את הכללים שלו... ואת ) לרבש"ע

השיקולים של "הוי מחשב" שלו... זה התלבטויות 

אם נזכה  (פקות שמלוים כל אחד מאיתנו יום יום.וס
להרים את קרנה של תורה שנחסרה לנו!!! 

לנשמתו הטהורה  ! הרי זה יהיה עילויבתוכנו
.. נשים לילות כימים על של מרן זיע"א.

   משים לילות כימים... 
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       ועידת "ירחי כלה" בעיצומו של חודש שבט...
כן.. יש פה יוזמה מבורכת ומיוחדת שעשתה לה כנפיים... במשך כל השנה יש נתק מוחלט ברוכים הבאים לירחי כלה... 

בין שתי השכונות... השכונה של החברים והשכונה של עמי הארץ... מדובר בשתי בתי כנסת נפרדים... מוסדות נפרדים 
 לגמרי... מגני ילדים נפרדים ועד חדרים ובית יעקב ואפילו ישיבות קטנות שונות... 

 אבל זה לא רק זה!!! זה גם רחובות נפרדים ו... ואפילו גני שעשועים נפרדים... 
מה אתה חושב... שמוליק הקטן בן הארבע... כמה שהוא ילד טוב וטהור... סו"ס הוא בן של מוטקה העם הארץ... הוא 

ו רגע מטמא בגדים... יש בחזקת טמא מדרס!!! מספיק שהוא ירצה לשחק בקרוסלה יחד עם הילד שלי... הילד שלי באות
למישהו כח לזה??? לא מספיק שילדים מלכלכים בגדים... אתה רוצה שאני גם אלך עם הילד והבגדים שלו למקווה על 
כל ביקור בגינה... ממילא הספיק ליענקלה משכונת עם הארץ להסתובב כמה פעמים ברובע של החברים והעיניים 

לא נתנו לו הרבה חשק לחזור לשם שוב... תבין אותנו... אנחנו לא אנשים  שננעצו בו בחרדה ובמעקב אחרי פסיעותיו
רעים... אנחנו בסה"כ חברים שמקפידים לאכול חולין בטהרה... ומספיק לי שיענקלה נכנס לביקור שגרתי בחנות ירקות 

ה אוצר בית דין של החברים!!!! שמדובר בחנות ירקות שהמחירים בה הם פי שלוש לפחות!!! כן... אם עוד מעט יהי
שכולם מתלוננים על מחירים גבוהים... אז אצל החברים המחיר הגבוה הוא מוצדק לגמרי!!! כי בשביל להביא תפוח 

)כי הוא מגיע מהאדמה ובלי ניקיון הוא נראה כמו אדמה שלא נטמא זה כ"כ מסובך ונדיר!!! כי תחשוב... תפו"א חייב לעבור מים... 

ר בלילה במים אז בפרשת השבוע כתוב שהוא מוכשר לקבל טומאה... ומהשדה עד החנות ואם הוא עב חתיכת בוץ...(
ירקות... יש לך מושג כמה ידיים זה עובר??? יש לך את הפועל בשדה שמעביר לסיטונאי וממנו לעוד סיטונאי ואז יש את 

יל זה צריך שכל הצוות הזה המשאית הובלה... ותחשוב שבשביל שהתפו"א יעבור את כל הדרך הזו וישאר טהור!!! בשב
יהיו טהורים!!! )וטהורים שאני יכול לסמוך עליהם( זה מערך מורכב!! ולכן בצדק זה יכול לעלות פי שלוש במחיר... 
בקיצור: החנות ירקות של החברים זה כמו חנות תכשיטים!!! כל מצרך שם הוא נדיר... והנה יום אחד יענקלה העם הארץ 

מתוח את החבל ולבדוק עד כמה אפשר למתוח את העצבים שלנו... יענקלה התחיל שכנראה מנסה מידי פעם ל
להסתובב ליד החנות ירקות... באותו רגע בעל החנות ר' שמריהו התחיל כל הזמן לפזול לכיוונו ואיבד את כל הריכוז!!! 

זמן לכיוון יענקלה.. לראות אנשים עומדים בקופה ורוצים לשלם אבל ר' שמרייהו לא איתם... העיניים שלו נשואות כל ה
שהוא לא נוגע במשהו... ואז רגע אחד ר' שמריהו לא ראה והופה יענקלה נכנס לחנות והתחיל למשמש בגמבות... הופה!! 
מכאן ואילך כל החנות בחזקת טמאה.. יש לך מושג איזה היקף של נזק זה??? דא עקא שזה גם נזק שאינו ניכר!!!! אתה 

ותו לשלם... הייתה שם כזו עגמת נפש גדולה שהיה צריך הרבה מאוד עבודת המידות שזה לא לא יכול אפילו לחייב א
יגמר בתגרת ידיים... עכ"פ הזהירו את יענקלה שזו הפעם האחרונה שהוא דורך בשכונת החברים... בקיצור: אתה מבין 

.. )תלוי במספר המקרים לבד שהייחסים מתערערים באופן טבעי... במשך החורף מתפתח מתח בין שתי הקהילות.
והתחככויות הלא נעימות מסוג יענקלה וחבריו(  ולכן משנה לשנה נפרשים עוד מחסומים ועוד הפרדות ואפילו חומה!!! 
כמו חומת ברלין... יש חומה שמפרידה בין שתי השכונות... יש באמצע שער עם לחי ששם יושב שומר ולא נותן לעם 

 וחדים... הארץ להיכנס אלא רק באישורים מי
אבל!!! יש תקופות מיוחדות שבהם יש עדנה... תקופות של עידן חדווה שיש לנו כן האפשרויות להפשיר קרח ולהיפגש  

ולהבין אחד את השני.. התקופה המאושרת והמכוננת ביותר זה בסוף הקיץ שאז מתחילים ימי הגיתות והבדים... זו 
שכונה לקראת ימי הבציר ודריכת היין... ואז יש לנו שבעים יום התקופה הכי ארוכה שבה נטהרים כל העמי הארץ שב

תמימים שהעם הארץ הוא בחזקת טהור... ובדרך כלל השבעים יום האלו נכנסים לתוך הימים הנוראים... ככה שאנחנו 
זוכים להתפלל בצוותא בר"ה ולעבור ביחד את הימים הקדושים בהתעלות משותפת... עם שיעורי תורה וחיזוקים 

שותפים... ואפילו אנחנו זוכים לעלות ביחד לירושלים ולחזור ביחד... עמים הר יקראו שם יזבחו זבחי צדק... ואז יש מ
הפסקה קצרה של שבועיים שלוש או חודש... ואז שוב מתחילים ימי החורף ומתחילים ימי הבדים!! בישוב שלנו יש גם 

 שבעים יום!!! שוב שבעים יום של אהבה ואחווה שלום ורעות... מטעי זיתים וגם כרמים של ענבים... ואז שוב יש לנו 
ואז באזור של חנוכה שוב נפרסת חומת ברזל בינינו לבינם... ואז נפרדים דרכנו... שמוליק הבן של יואב כבר לא משחק 

. תכל'ס... עם איציק שלי... וזה פרידה כאובה... ואז לאט לאט מפלסי המתח הולכים וגואים עד הכיבוי שרפות הבא..
התקופה הממושכת ביותר שיש נתק מוחלט בין שתי הקהילות זה כמובן החורף!!! כי בקיץ יש גם את פסח... ואחריו יש 
גם את חג השבועות... שבשני החגים האלו אנחנו נטהרים יחד ועולים ביחד וגם חוזרים יחד... ואח"כ יש את עליית 

בטהרה... )עמי הארץ נאמנים על קודש...( כך שבקיץ יש כל מיני תחנות הביכורים שזה גם עליה משותפת והווי משותף 
ריענון... אבל בחורף??? בחורף יש כמה חודשים רצופים של נתק הרמטי שהוא לא עושה לנו טוב!!! אל תשכח שיש פה 

ו בר קמצא הבן חברים שהילדים שלהם ובני משפחתם הקרובה מתגוררים בשכונה השניה... כן... קמצא גר איתנו... ואיל
 שלו מתגורר מעבר לחומה... זה לא פשוט... זה לא תכל'ס כל פעם מחדש להפשיר קרח ולשקם יחסים... 

ולכן מישהו מעמי הארץ בא והגה רעיון מקסים!!!! שבוע של ירחי כלה... באמצע החורף.. ככה באזור ט"ו בשבט... שבוע 
 לאו דווקא... אז מה כן???מה קרה?? עולים לבית המקדש?? לא!!  טהרנו!!!!של 

סו"ס כבר הרבה זמן לא פגשנו את החברים... הרבה זמן לא שמענו שיעורי תורה... הצטברו אצלנו הרבה שאלות 
הלכתיות... כבר חודשיים שלא ראינו את הבני דודים... ותכל'ס... הכדור אצלנו!!! אנחנו אלה שלא שומרים על עצמנו 

זה יש שבוע של ירחי כלה!! שבוע של התרעננות ואוורול של טהרה... נטהרים מטומאת מטומאת מת... אז הנה... בשביל 
מת... מארגנים מי חטאת... ר' מרדכי מראשי הפרושים אחראי על הזאת מי חטאת... ושוב נפגשים!!! שוב בתי המדרשות 

פסח... המחיצות ירדו... והלבבות מפוצצים... שבוע של התעלות... אי של תורה באמצע החורף... ואח"כ נפרד שוב עד ערב 
נפתחו... המשפחות נפגשו... והגני ילדים שוב התמלאו בילדים חברים שכבר חודשיים לא פגשו אחד את השני... איזה 
קדושה וטהרה... איזה איחוד לבבות... ר' חצקל הגביר כ"כ התרגש מהרעיון!!!! שבסיומו של הירחי כלה... לקראת ירידת 

. הוא לפתע הפתיע את הציבור והודיע: היות וכולם עכשיו טהורים!!!! אני מתנדב עשרים עגלים מסך הברזל שוב..
 לקרבן שלמים... מי שרוצה יכול להצטרף על חשבוני... אנחנו עולים לירושלים לזבח משפחה... אנחנו משפחה אחת.. 

נשים וטף בשירה ובזמרה... בדרך לא יאומן!!! עיר שלימה מצאה את עצמו באמצע החורף עולים לירושלים אנשים 
לירושלים אנשים שפשפו את העיניים.. מחזות כאלו של ישוב שלם שעולה לירושלים זה משהו שמזכיר את התקופה של 
הביכורים... אבל לא... כולם אהובים כולם ברורים וכולנו נכנסים בשער אחד... בסוף בערב ראש חודש אדר שוב נפרסה 

 לא להרבה זמן... רק עד ד' או ו' בחודש ניסן...  המחיצה ונפרדנו... אבל
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 בקרוב ממש
 סוף זמן!!! מה לעשות כאן ועכשיו?? ,תכל'ס

אם שמת לב גיליון זה הוקדש כולו להספד והתעוררות 
בעקבות פטירתו של מרן זיע"א... וכולי האי ואולי... ברור 
שלא יצאנו ידי חובת ההר געש שמאיים לפרוץ על מי 

 גדול הדור...שמתעצל בהספדו של 
אבל תכל'ס... בא נהיה ריאלים... סו"ס אנחנו נמצאים 
בעיצומה של קליפת סוף זמן... ועוד סוף זמן חורף מעובר... 
ממש בסוף השמונים ומאת יום... שבדיוק אז זו התקופה 

את טעות  99-המועדת שאחשוורוש עלול לעשות בדקה ה
חייו וככה לסיים את המשתה המוצלח בטעם מרירי 

באסון... צריך להיזהר מזה!!! גם מי שעשה שטייגן כל זמן ו
חורף... צריך לשמור על עצמו גם בימים האחרונים... לסיים 
יפה את הזמן... אז מצאתי עצה טובה... סו"ס בשבוע 
שבועיים הקרובים כולם יהיו עסוקים באשכבתיה דרבי... 

ות וידברו על עילוי נשמתו הטהורה... יש לי כמה וכמה רעיונ
 מה אתה יכול להתחזק לעילוי נשמת רבינו הגדול זיע"א... 

הייתי ממליץ לך בשבועיים הקרובים להיצמד לאחד 
מעשרות החיבורים שמרן זיע"א חיבר ופשוט ללמוד 

 אותם...
לפניך שלל רעיונות... לרשותך... תחבר איזה מהם שאתה 

 רוצה...
לים... ר' חיים כתב ביאור על רמב"ם הלכות שק דבר ראשון:

זה נקרא "שקל הקודש..." תחליט שאתה מסיים את זה עד 
 ר"ח ניסן שבו מתחילים להקריב תרומה חדשה... 

השנה בחג הפסח יש ביעור מעשרות... אני ממליץ  דבר שני:
בחום ללמוד את "דרך אמונה" פרק אחרון של הלכות 
מעשר שני ונטע רבעי... ואם אתה רוצה גם את הפרק 

 ע... האחרון של מתנ"
רוצה משהו יותר מקורי?? ברייתא דמלאכת  דבר שלישי:

המשכן... אתה מסיים את זה עד ר"ח ניסן יום הקמת 
 המשכן... 

מומלץ בחום לפתוח ספר "ארחות יושר"  דבר רביעי:
וללמוד הדק היטב את דברי החיזוק על כיבוד הורים!!! זה 
 לא שלושים יום קודם החג.. .אלא זה שבוע קודם החג...
קודם החגיגה.. .החגיגה של הניסיונות המאתגרים מול 
כיבוד הורים... אוי... איזה סמל ודוגמא שימש מרן זיע"א 
לכיבוד אב שהיה לו... אתה בטח חושב שזה בגלל שהיה לו 
אבא סטייפלר?? יום אחרי החתונה גם אתה תעריך את 

 )רק אז תבכה איפה שאף אחד לא רואה...(ההורים שלך... 
בספר ארחות יותר בערך "תפילה" מרן  עוד המלצה חמה:

זיע"א מביא רשימה של יותר מארבעים פרטים קטנים 
בזהירות בדקדוק הלכה בתפילה... הייתי ממליץ לך לצלם 
את זה ולשים בתפילין... ולפני שאתה מניח בתפילין... 
תסמן לעצמך וי ואיקס... במה אתה בסדר ובמה אתה לא... 

החודש הקרוב לצמצם פערים בין האיקס ותשתדל במשך 
לבין הוי... תקח לעצמך יום אחד שתחליט היום הכל וי!!! 

 04)ואם אתה צריך ישועה... אז בכלל... במקום להתפלל 
יום על קברו של מרן... תעשה ארבעים יום של תפילת 
שחרית עם קיום כל הפרטים שמבוארים שם... אתה תראה 

 ישועות..(
בן הלכות שמיטה ויובל... קח לעצמך כמו המלצה ששית:

פרק אחד ותלמד אותו עם "דרך אמונה", מומלץ בעיקר 
 פרק ה'... 

תתמקד במה שאתה כבר  המלצה שביעית ואחרונה:
עושה!!! ותעשה את זה יותר טוב ובעקביות בלתי 
מתפשרת!! סו"ס גם אתה רוצה לגדול בתורה... לדוגמא: 

כעת יש לפניך פרשת אם התחלת דף היומי מסכת יבמות... 
דרכים: הדפים המאתגרים ביותר במסכת יבמות שמורים 
לימי בין הזמנים!!! והיה אם כעת תקבל החלטה נוקשה, אני 
לומד כל יום דף ומשתדל להבין אותו יתהפך העולם... אם 
תשקיע בזה ותעבור את בין הזמנים בלימוד דף היומי 

ם אחד נזכה בעקביות, תוכל לציין בסיפוק שיש סיכוי שיו
לשתות גם ממך את יין הסיומים... בר"ח אייר יש בחינה של 
יו"ט היה עושה לאוהביו שיצא בשלום מן הקודש... גם בין 
הזמנים וגם הדפים הכי מאתגרים ומעניינים ביבמות... 
בסופו של דבר העקביות מנצחת... ואין דבר יותר טוב 

 מלקחת את זה ממרן זיע"א.
 



“ 

 

 ת שבעקבות ההספדים...)המשך( החלישות הדע
)המשך( כשידברו יותר מידי על הגאונות שלו בתורה זה יטעה אותנו לחשוב שהגדלות היא עצם 
הידיעת התורה...וזה לא נכון!!!! כי שוב... הגדלות בבקיאות וידיעת התורה חוץ מלנקר לי את 

זה... הם לא עושים העיניים זה לא עושה לי כלום... וממילא חבל לבזבז זמן על הספדים מסוג שכ
לנו טוב ולא מביאים אותנו לשום מקום, את עיקר הדגש צריך למקד איך!!!! איך הוא הגיע לזה... 
)נא לא להתבלבל... יש אמנם תחום כזה שמספרים סיפורי מופת עצומים על גדולי עולם מסוג המעשים של מלווה מלכה, 

ף אותנו שנכנע ונציית למרותם ונתבטל לצדיקי אמת... זה טוב והמטרה של המעשים האלו היא אחת ויחידה: בשביל לכופ
ויש המון סיפורים כאלו על ר' חיים... לא חסר... אבל נא לא להתבלבל ולא לערבב!!! אני כעת  סיפורי מופתים...מאוד בשביל 

המלאה להשתוקק להיות  ועל זה נאמר: תורה מונחת בקרן זוית וכל הרוצה יבא ויטול... וכאן זכותי גדלות בתורהמדבר על 
תלמיד חכם כמו ר' חיים... כן... כשעם ישראל רואים את משה רבינו מתכוין לתת את ספר התורה רק לשבט לוי... היהודי 
עומד עם דמעות בעיניים... למה אני לא?? גם אני רוצה... וה' שמח עם זה ועל אותו יום נאמר: "היום הזה נהיית לעם... פה 

רב, אני גם רוצה להיות גדול בתורה כמו ר' חיים. לא מוותר. אני מוכן להשאיר את הישועות והמופתים לא חולקים כבוד ל
  לגדול הדור... אבל תורה אני רוצה כמוהו... תורה וללמוד אני צריך(

 נו... איך הוא באמת הגיע לזה???
בה מפוצצת אז דבר ראשון אל תתלהב... אם חשבת שאני הולך להנחית עליך עכשיו איזה תשו

שזהו... הנה... מצאנו את המטמון ויוצאים לדרך... אז זהו שזה נכון... אני באמת הולך להגיד תשובה 
 שזה הדבר וזה הדרך... אבל עדיין.. ממני אתה לא תרווה הרבה נחת... ובכן: 

אם תבקשנה ככסף וכמטמונים תחפשנה אז תבין יראת ה' התשובה כתובה בפירוש בספר משלי: 
ונכונות עם כל הלב ועם  נכונות להשקיע!!!זאת אומרת: בשביל תורה צריך  אלוקים תמצא...ודעת 

)אני לא יודע איך בדיוק מחפשים כסף... דבר אחד אני יודע... כל הנשמה... לחפש אותה כמו שמחפשים כסף... 
בורסה.. כשהרמתי את שכשחזרתי מאשכבתיה דרבי נאלצתי לנסוע ברכבת בתחנת סבדור מרכז שהוא צמוד למגדלי ה

בעלי המשרדים שנמצאים פה  זה היה נראה רציני מאוד!!!העינייים לרגע וראיתי איזה גורדי שחקים יש לי מול העיניים!! 

אם תבקשנה ככסף וכמטמונים תחפשנה...  וזה הסיפור!!! הם אנשים שמשקיעים את נשמתם בכסף...(
אז למה אני אומר יים ותוכל גם אתה לצאת כזה.. אז!!! אז תבין הכל... אז תבין איך יוצאים ר' ח

 שממני אתה לא תרווה נחת??
כי אתה כעת יושב רגל על רגל עם נגן באוזניים וקורא עלון אז נדברו... ואיזה יופי... הוא בדיוק שאל 
את השאלה שמציקה לי... איך אני זוכה להיות ר' חיים?? אדוני!!! עצם הסיטואציה היא כבר לא 

)ואם הוא לא יסיים את העבודה . אתה באמת חושב שאז נדברו החובבני יספק לך את התשובות רצינית..

?? אדוני... עמוד עמוד עמוד!!! תפשיל שרוולים... אתה כבר תוכל להרים ידיים ולהגיד שלא הצליחו לעזור לך(
ממני  ולכןתנשום נשימה עמוקה ותביע נכונות לצאת לדרך... להתחיל להשקיע את כל הנשמה!! 

כי אני עלון... ואני לא ארמה אותך שאפשר לקרא עלון אז נדברו במיטה  אתה לא תרווה נחת!!!
וכבר לצאת ר' חיים... אז זהו שהתנאי הראשון הוא להיות רציני!!! בשפת העסקים קוראים לזה 

רים זאת אומרת: יש כזה מושג בביזנס... שעוד לפני שאני פותחים קלפים ומדב לרציניים בלבד!!!
מי שיש לו נכונות להשקיע  לרציניים בלבד!!!על פרטי העיסקה... עוד לפני הכל יש תנאי מקדים... 

יש על מה לדבר... אם אתה סתם רוצה לערבב... סתם מגיח מהמיטה מידי פעם כשמספרים לך 
ט איזה סיפור מיוחד ממרן זיע"א אז עזוב... אתה לא רציני... ותדע לך שנכונות להשקיע זה כמע

הכל!!!! זה תשעים אחוז מהעבודה!!!! ובשביל נכונות להשקיע אין הרבה מה להבין... זה בסה"כ 
 עניין של החלטה... זה עניין של לקיחת נשימה עמוקה.. זה הדבר הראשון!!!! 

 נו... אתה בעניין??? יש הסכמה? החלטת שהולכים על זה?? ובכן!!! 
 זה יצירת התעניינות!!!!  כעת ניגש לכלל השני: הסיפור הגדול בתורה

 אני מעוניין  ל י צ ו ר  התעניינות בתורה!!!!
הוא אצלי מושג די חדש וטרי.. ואני מוכרח להיות כנה  "להתעניין"אני מודה שעצם המושג הזה 

בשוק ולהודות שהמושג הזה הגיע אלי מחוץ לבית המדרש... זה מושג נפוץ ומוכר בעיקר 
  התעסוקה והביזנ'ס...

)אני מדגיש עצמאיים!!! כי יש הרבה אנשים שעובדים כשכירים במשרדי ... עצמאייםוק העבודה רבבות יש בש

אם זה חנות  עצמאי...כל בן אדם שיזם ופתח עסק  הממשלה או בכל שאר עבודות ועליהם אני לא מדבר...(
יש עוד רשימה )וסלולר או חברת השכרות או מתווך דירות או יועץ משכנתאות או אפילו עסקן רפואי 

 כל ארוכה של מאות תחומים בשוק העבודה... צא לשוק ותספור את השווקים...(
ואיך הוא התחיל??? הוא  יום אחד הוא התחיל!!!אחד כזה שהצליח לעשות חיל בתחום שלו...  

פשוט יצא יום אחד מהבית כמו "איש חסיד היה" והחליט ליצור התעניינות בנושא של מכונאות או 
הוא היה צריך פרנסה או תעסוקה ואז הוא החליט ללכת על אפיק  זה החלטה כזו!!!!וכדו'... מזגנים 

מסוים... והוא החליט להתעניין בו... ולעשות מזה עסק.... ואני מדבר איתך על מאות אלפי אנשי 
יום אחד של החלטה ליצירת מקצוע שמסתובבים בינינו... שהמקצוע שלהם התחיל מ

  התעניינות!!!!
כלומר: גם המוסכניק המקצועי ביותר... אל תשכח שהיה יום אחד שעדיין לא היה לו שום רקע 
בנושא... והוא פשוט החליט יום בהיר להתחיל להתעניין בזה... הוא החליט ללכת על זה. החליט 

 לבחוש ולנבור בנושא מתוך כוונה להתקדם ולהשתלב בתחום  ו... וזה קרה!!!! 
 ך לקרות אצלך!!! אותו מסלול בדיוק!!! וזה בסך הכל מה שצרי

עד היום היית עוד איזה ישיבוחר או אברך שנוסע אוטומטית על הליין של הפס יצור החרדי... דופק 
כרטיס... משתף פעולה... משתדל לא לעבור על החוק... והנה זה היום עשה ה'!!! השבוע קבלת 

אתה ום הגדול בחייך... היום הולדת השני שלך בחיים( )שלנצח נצחים זה יהיה היהחלטה לפתוח עסק עצמאי!!! 
)קח לצורך העניין פשוט מחליט לצאת מהפס יצור... ומקבל החלטה: אני מעוניין להתעניין בתורה!!! 

ואני  את אחד ממקצועות התורה שאתה רוצה כעת להתעניין בהם.. אבל זה כבר פרקטיקה איך עושים את זה ואכ"מ...(
 כונות להתעניין בנושא ולהכיר את הנושא הזה מקרוב... עכשיו מגיע מתוך נ

שים לב: לא שטייגן... לא תייירה... לא סדר א'... לא חזרות... לא עיון... לא בקיאות. בלי ססמאות 
אני רוצה להשתלב במקצוע תורה הזה ושזה  אני פשוט מתעניין בנושא הזה!ובלי ראשי תיבות.. 

ושתבין: לא יעזור!!! אם אתה לא תעשה את זה בתורה... יום יהפוך להיות העסק הפרטי שלי... 
אין ברירה!!!  לא תמלט מהדומיננטיות הזו!!אחד אתה תיאלץ לעשות את זה בשוק העבודה... 

בשביל לעשות חיל בכל תחום בחיים.. צריך פה בן אדם יוזמתי שיקום על שתי רגליו ויביע נכונות 
מה שאני בעיקר בעניין... להפוך את זה לתחום ההתפתחות שלי!!! של יצירת התעניינות! להיות 

זה שהתעניינות בתורה זה לא משהו שמסובך להבין איך עושים את זה... זה לא  חותר לומר כאן
" איך ר' חיים הגיע לזה היו -כמו "מתיקות וערבות טוב התורה" ש"אם היו בני אדם יודעים

כאן על שלב הרבה יותר בסיסי... על משהו שכל  משתגעים ומתלהטים אחריה... אני מדבר

מוסכניק מבין אותו ויש לו ניסיון אישי בזה... הוא יום אחד החליט ליזום וליצור 
למי התעניינות בנושא מסוים מתוך נכונות רצינית להשתלב בזה ושזה יהיה העסק שלו... 

ם להישאר נגררים... לחסרי המעוף שבינינו... אלו שרוצי קשה להבין איך עושים את זה??
)אי ולא ליזום עסק... סוג האנשים האלו תמיד ישארו ללא מעוף... וגם כאלו יש לרבבות... 

אבל אם אתה כן בעניין... אם יש לך כן שאיפות לצמוח ר' חיים אז  אפשר להתעלם מקיומם(
 הסיפור הוא ליצור התעניינות!!! 

. יש מהלך אחד עקבי שזועק לאורך מכל עשרות הספרים והחיבורים שמרן זיע"א חיבר..
 )וזו תופעה יחודית שרואים אותה בצורה הכי בולטת בעיקר בספרים של מרן זיע"א(כל הדרך... 

מרן זיע"א יצר לעצמו המון המון תחומי התעניינות בתורה!! איך הוא הגיע לכל הברייתות 
זה לא עניין של  הכי נדחות?? איך הוא הגיע לבקיאות בבבלי ירושלמי וזרעים וטהרות?

זכרון!!! זה בסה"כ עניין של התעניינות!!! הוא פשוט החליט להתעניין בזה!!! והשאר זה 
כבר הסטוריה... ברגע שבן אדם מחליט להתעניין בנושא וזה נהיה העסק שלו... לך תנסה 

ואת להוציא אותו מזה... הוא כבר עמוק עמוק בפנים ויש לך כבר עסק עם ר' חיים... 
 הזו צריך מאוד לחדד... וזו הגדלות!!! שם טמונה הגדלות של מרן זיע"א!!!  הנקודה

איפה הוא בחר למקד את ההתעניינות שלו... אז זה הדבר -ביצירת ההתעניינות שלו... ב
השני... נסכם בקצרה: מקודם הזכרנו את הנכונות וההחלטה שאני הולך על זה... אח"כ 

... וכעת אנחנו עוברים לשלב ג' שזה החבית עברנו לשלב ב' שזה יצירת התעניינות
 נפץ!!!!

יש לנו טעות... אנחנו  2222בדור  .2222כאן אנו מגיעים לסוגיה הכאובה שנקראת דור  
אנשי קשר  022חושבים שאפשר גם ליצור התעניינות בתורה ותוך כדי שיהיו לי 

ן בנייעס החרדי בין בפלאפון... אנחנו חושבים שאפשר להתעניין בתורה ותוך כדי להתעניי
בשביל לצמוח ר' חיים צריך נכונות  אז זהו ש... שזה לא הולך ביחד!!!החצרות השונות... 

לשים בצד את ככככל הדברים האחרים שלא יפריעו לי להתעניין רק במה שהחלטתי 
שחשוב לי להתעניין!!!! וזה כבר עבודה... זה כבר מאבק יומיומי... אבל שים לב: העבודה 

כמה שהיא קשה, זה לא איזה גדלות של ר' חיים שמנקרת לי את העיניים וזהו זה... הזו, 
זה שיעורי בית שאני יודע ומסוגל לעשות את זה... כי קרוב אליך הדבר מאוד... וכעת אני 
אגלה לך סוד כמוס: ר' חיים קנייבסקי היה גם בני ברקי בין הייתר!! והוא היה בני ברקי 

וכידוע שלבני ברקים יש סקרנות  ולם הוא הורה לבא לגור בבני ברק...()לכבכל נימי נפשו... 
גדולה... וגם לר' חיים היתה סקרנות גדולה... רק את כככל הסקרנות שלו הוא החליט 
לנקז לתורה!!!! וזה הגיע אצלו בבחירה!! אם ר' חיים לא היה מתעקש להתעניין בתורה 

 קי מצוי מתעניין בהם... הוא היה בקי גדול בכל מיני דברים שבני בר
כאן היתה הגדלות שלו... פה נולד גאון ישראל בכל מכמני התורה...  אז זהו!!! שכאן!!!

אחרי שהוא הצליח לשים בצד את כל החשבונות הרבים של כל הנייעס והקשקושים... 
כעת הוא היה יכול למקד את כל יצר הסקרנות וההתעניינות שלו בתורה!! ופה אנחנו 

!! ומהשדה תעופה הזה אנחנו צריכים להמריא... אני בוחר להתנתק מכל דבר נמצאים!
שמסיח את דעתי מלימוד התורה!!!! אם את זה תתפוס ותאמץ הלכה למעשה... תדע לך 
שאנחנו כבר יכולים למזוג כוסית לחיים ולהגיד שעד שלא שקעה שמשו של ר' חיים 

 זרחה שמשו של הבה"ח____ 
---   

יתר אני רוצה כאן למחות את מחאתי האישית ולאפוקי ממה שהכניסו לי ולסיום: בין הי
בראש בתור בחור צעיר... היה זה כשעדיין לא היה לי טיפת חשק ללמוד.. והתאמצתי 
מעל ומעבר וסו"ס הצלחתי ללמוד שעה אחת תמימה עד שיצאו לי קרנים... ואז תמיד היו 

ים לו ר' חיים... שהוא יושב ככה נוהגים לספר לי שיש מתמיד אחד בבני ברק שקורא
ולומד עשר שעות רצוף. וזה היה נכון!!! דא עקא שמשום מה הקפידו לתאר לי את 
ההתמדה שלו בסוג של מונוטוניות כזו... שהוא יושב כל הזמן במצב אחיד ומתנדנד 

)בקיצור: איך שנוהגים באותו קצב ולומד עם אותו טון... עוד שעה ועוד שעה ועוד שעה... 
 לתאר מתמיד... אחד שמצליח לשבת באדישות הכי הרבה שעות בלי לזוז מיד מקבל את התואר מתמיד...(

ומה שנכנס לי אז בראש... אוה... איזה צדיק ר' חיים... הרי אני החזקתי מעמד בשעמום 
ואילו ר' חיים הוא יהודי של מסירות נפש ומסוגל הזה רק שעה אחת מול הגמ', 

זה ההיפך  וזה פשוט לא נכון!!!שעות מול הגמ'...  להחזיק מעמד גם עשר
הגמור!!! ההבדל ביני לר' חיים היה שאני סבלתי שעה מול הגמ'... ואילו ר' חיים 
התענג בעמל התורה עשר שעות מול הגמ'... זה היה לו מעניין!!! מרתק!!! לר' 
חיים היה הרבה יותר קל לשבת עשר שעות מול הגמ' מאשר לי לשבת שעה 

!!! כלומר: שוב נחזור ונדגיש: הגדלות של ר' חיים זה לא העשר שעות רצוף אחת
שהוא למד!! אדרבה, השעה הבודדת שיצאו לי קרנים מול הגמ' זה כבר היה יותר 
הקרבה ומסירות נפש... כי אני סבלתי בשעה הזו ור' חייים התענג מההתמדה 

? זו הכברת הדרך שלו... אז מה כן?? איפה כן הגדלות העצומה של ר' חיים?
שמרן זיע"א היה מוכן לעבור בשביל להגיע לשם!!! הדרך היתה רצופה עבודה!!! 
ויכול להיות שהיא היתה כרוכה בין הייתר בשעה המשמימה מהסוג שאני עברתי 
בתור בחור מישיבה קטנה... אבל גם כשאתה עובר את השעה הקשה הזו... תדע 

יבא לך כזה חשק וכזו מתיקות  לך שזה בגדר כל ההתחלות קשות כי אח"כ
 שעשר שעות לימוד יהיו הרבה יותר קלות משעה אחת של שעמום מול הגמ'... 

זו השקעה!!!! ופה אנחנו נמצאים!!! נכונות להשקיע... ולא רואים את זה באותו 
רגע... היום הכל הולך בלחיצת כפתור... הקומקום, המזגן, המכונת כביסה... 

בר רבע שעה המתנה... אבל בעסק התורה זה יכול להיות ואפילו הבויילר שזה כ
"קצת יותר" מרבע שעה וגם עלול להיות יותר מרבע שנה... מוכן להשקיע??? 

 אם אתה מוכן... מזל טוב... 
 עד שלא שקעה שמשו של ר' חיים... זרחה שמשו של זה!!!! 

--- 
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